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ZÁPIS 
z 6. veřejného zasedání Zastupitelstva města Šlapanice, 

konaného dne 21. září 2011  

__________________________________________________________________________________ 

 

 

Přítomni: viz prezenční listina 

 

Návrh programu jednání: 

1. Zahájení 

2. Jmenování zapisovatele a sčitatele 

3. Určení ověřovatelů zápisu 

4. Schválení programu jednání 

5. Kontrola úkolů z minulého zasedání 

6. Rozpočtové opatření č. 8/2011 

7. Rozpočtové opatření č. 9/2011 

8. Rozpočtové opatření č. 102011  

9. Rozpočtové opatření č. 11/2011 

10. Rozpočtové opatření č. 12/2011 

11. Dodatek č. 8 Smlouvy o zajištění financování systému IDS JMK 

12. Dodatek č. 1 ke Zřizovací listině příspěvkové organizace MŠ Zahrádka 

13. Kupní smlouva č. 10/2011/KT – část pozemku p.č. 3572/2 v k.ú. Šlapanice u Brna 

14. Kupní smlouva č. 11/2011/KT – p.č. 225/3 v k.ú. Bedřichovice 

15. Kupní smlouva č. 12/2011/KT – část pozemku p.č. 3625/1 v k. ú. Šlapanice u Brna 

16. Kupní smlouva č. 13/2011/KT 

17. Kupní smlouva č. 14/2011/KT – část pozemku p.č. 316/1 v k.ú. Šlapanice u Brna 

18. Schválení zadání ÚP Šlapanice 

19. Informování zastupitelů o přípravě nového ÚP Šlapanic a Bedřichovic 

20. Online přenos veřejného zasedání ZM – změna jednacího řádu 

21. Informace z výborů 

22. Informace ST, MS, TAJ 

23. Diskuse občanů 

24. Závěr 

 

 
ad 1. Zahájení 

ST zahájil 6. veřejné zasedání Zastupitelstva města Šlapanice v 16:04 hodin. Konstatoval, že 

v kinosále je přítomno 17 členů zastupitelstva. Zastupitelstvo je tedy usnášeníschopné. Omluvili se 

RNDr. Karel Tesařík a Mgr. Aleš Charvát. Pan Libor Charvát a Ing. Střechovský přijdou později. 

Zápis z 5. zasedání zastupitelstva města byl ověřen ověřovateli a rozeslán členům zastupitelstva. 

Připomínky nebyly k němu vzneseny.  

 

 

 

ad 2. Jmenování zapisovatele a sčitatele  
Zapisovatelkou jmenována paní Štěpánka Benadová; sčitatelkou slečna Milada Cvrková, DiS.  

 

 
ad 3. Určení ověřovatelů zápisu 

ST: Za ověřovatele zápisu určeni paní Jana Jachymiáková a Jan Zycháček.  
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ad 4. Schválení programu jednání 

ST prezentoval program jednání dle zaslané pozvánky včetně dodatečně zaslaného bodu 20.a) Projekt 

regenerace panelového sídliště (RPS) – Šlapanice „nové sídliště“ Brněnská – II. etapa“. 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje program jednání dle zaslané pozvánky včetně bodu 20.a)  Projekt regenerace 

panelového sídliště (RPS) – Šlapanice „nové sídliště“ Brněnská – II. etapa.  

Hlasování: 17 PRO – 0 PROTI – 0 SE ZDRŽEL 
Návrh byl přijat. 

 

 

ad 5. Kontrola úkolů z minulého zasedání 

ST -  nebyly uloženy žádné úkoly. 

 

 

ad 6. Rozpočtové opatření č. 8/2011 

ST - podstatou rozpočtového opatření jsou dotace a přesun finančních prostředků na zeleň apod. 

Ing. Mrkvica – co by se stalo v případě neschválení rozpočtového opatření? 

ST – kontrolní orgán při příštím přezkumu hospodaření by nám to vytknul.  

Mgr. Trněná  
- již jednou ZM schvalovalo zvýšení finančních prostředků na lesního hospodáře  

Ing. Beránek – tuto činnost hradí stát pro vlastníky, kteří mají více než 50 ha lesa; platí se 

čtvrtletně; tuto částku převádíme dále (jedná se o Černou Horu, Bučovice, Židlochovice a 

Náměšť nad Oslavou) 

- čeho se týká navýšení o 205 tis. Kč 

ST – připravujeme projektovou žádost o dotaci z operačního programu životního prostředí na 

tvorbu územně ekologické stability a odborná firma AGERIS zpracovává projekt  

- na revitalizaci parku Riegrova ul. byl již dříve vypracován projekt; proč bude opět další 

ST – původní projekt je starý cca 10 roků a nevyhovuje podmínkám dotačního programu 

doc. RNDr. Novák – záležitost byla projednána v komisi pro životní prostředí 

- jakým způsobem jsou vybíráni zpracovatelé projektů 

ST – podle metodiky ministerstva pro místní rozvoj. 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje rozpočtové opatření č. 8 se zvýšením celkových příjmů i výdajů o 198 400,- Kč   

v rozsahu bodů 1) až 3). 

Hlasování: 11 PRO – 0 PROTI – 6 SE ZDRŽELO 
Návrh byl přijat. 

 

 

ad 7. Rozpočtové opatření č. 9/2011   

ST – podal opět krátký komentář k navrhovanému rozpočtovému opatření.  

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje rozpočtové opatření č. 9 se zvýšením celkových příjmů a celkových výdajů ve 

shodné výši 4 309 600,- Kč bodů 1) až 3).  

Hlasování: 11 PRO – 0 PROTI – 6 SE ZDRŽELO 
Návrh byl přijat. 

 

Poznámka: V 16.24 hodin přišel pan Libor Charvát, přítomno 18 zastupitelů. 

 

 

ad 8. Rozpočtové opatření č. 10/2011   

ST – jedná se o pokrytí projektu „Rozvoj služeb e-Governmentu v ORP Šlapanice“. 
Návrh usnesení: 

ZM schvaluje rozpočtové opatření č. 10 bez zvýšení celkových příjmů i výdajů v rozsahu bodů 1) 

a 2). 

Hlasování: 12 PRO – 0 PROTI – 6 SE ZDRŽELO 
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Návrh byl přijat. 

 

  

ad 9. Rozpočtové opatření č. 11/2011   

ST – podstatou jsou přesuny mezi paragrafy a přesun na sociální dávky. 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje rozpočtové opatření č. 11 bez zvýšení celkových příjmů i výdajů v rozsahu bodů 1) 

a 2). 

Hlasování: 12 PRO – 0 PROTI – 6 SE ZDRŽELO 
Návrh byl přijat. 

 

 

ad 10. Rozpočtové opatření č. 12/2011  

ST – podstatou je dotace z nadace ČEZ na dětské hřiště v městském parku.  

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje rozpočtové opatření č. 12 s celkovým zvýšením příjmů a výdajů ve shodné výši 

250 000,- Kč v rozsahu bodů 1) až 3). 

Hlasování: 12 PRO – 0 PROTI – 6 SE ZDRŽELO    
Návrh byl přijat. 

 

 

ad 11. Dodatek č. 8 Smlouvy o zajištění financování systému IDS JMK 

MSH – dodatek se týká příspěvku města na standardní dopravní obslužnost v rámci IDS 

Jihomoravského kraje pro rok 2011. Finanční příspěvek činí 50,- Kč na jednoho obyvatele. K datu  

1. 1. 2010 počet obyvatel činil 6  993 obyvatel. 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje Dodatek č. 8  Smlouvy o zajištění financování systému IDS JMK.  

Hlasování: 11 PRO – 0 PROTI – 7 SE ZDRŽELO   
Návrh byl přijat. 

 

 

ad 12. Dodatek č. 1 ke Zřizovací listině příspěvkové organizace MŠ Zahrádka 

MSH – ředitelka mateřské školy požádala o schválení dodatku ke zřizovací listině. Jedná se o 

pořádání jazykových kurzů a jiných zájmových činností a poskytování stravovacích služeb pro jiné 

subjekty za úplatu.  

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje okruh doplňkové činnosti podle Dodatku č. 1 ke Zřizovací listině příspěvkové 

organizace Mateřská škola Zahrádka, Havlíčkova 1444/8, Šlapanice, IČ: 750 23 954, v souladu 

s ustanovením § 27 zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, 

v platném znění v návaznosti na zákon č. 561/2004 Sb., školský zákon a ustanovení § 84 odst. 2 

písm. d) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění. 

Doplňková činnost spočívá v pořádání jazykových kurzů a jiných zájmových činností a 

poskytování stravovacích služeb pro jiné subjekty za úplatu. 

Hlasování: 18 PRO – 0 PROTI – 0 SE ZDRŽEL 
Návrh byl přijat.    

 

 

 ad 13. Kupní smlouva č. 10/2011/KT – část pozemku p.č. 3572/2 v k.ú. Šlapanice u Brna 

MSH – jedná se o starší záležitost, jejíž prodloužení bylo způsobeno úmrtím jednoho z vlastníků 

bytových jednotek a dědické řízení.  

Návrh usnesení: 

 

ZM schvaluje Kupní smlouvu č. 10/2011/KT na část pozemku p.č. KN 3572/2, k.ú. Šlapanice u 

Brna, vymezené geometrickým plánem číslo 2394-166/2009 jako nové parcely p.č. KN 3572/115 o 
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výměře 28 m², p.č. KN 3572/116 o výměře 27 m² a p.č. KN 3572/117 o výměře 27 m², p.č. KN 

3572/118 o výměře 27 m², vše k.ú. Šlapanice u Brna, z vlastnictví města Šlapanice do vlastnictví 

vlastníků bytových jednotek v domech Brněnská 1572 až 1575. Cena ve výši 120,- Kč/m² byla 

stanovena na základě uzavřené budoucí smlouvy kupní. 

Hlasování: 18 PRO – 0 PROTI – 0 SE ZDRŽEL 
Návrh byl přijat. 

 

 

ad 14. Kupní smlouva č. 11/2011/KT – p.č. 225/3 v k.ú. Bedřichovice  

MSH – předmětem kupní smlouvy je prodej pozemku p.č. 225/3 v k.ú. Bedřichovice z vlastnictví paní 

Ing. Režné. V době plynofikace Bedřichovic se předpokládalo, že tudy povede plynové vedení. 

Ing. Pernica 
- vlastní město i okolní pozemky? 

- počítá město se zimní údržbou? 

ST – nyní se jedná o pozemku, na kterém je chodník položen; v současné chvíli nejde o údržbu 

pozemku. 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje Kupní smlouvu č. 11/2011/KT na prodej pozemku p.č. KN 225/3, k.ú. 

Bedřichovice,  o výměře 43 m²,  z vlastnictví Ing. Zdenky Režné, bytem Brno, do vlastnictví 

města Šlapanice. Cena v celkové výši 2 500,- Kč byla stanovena dohodou smluvních stran. 

Hlasování: 17 PRO – 0 PROTI – 1 SE ZDRŽEL 
Návrh byl přijat 

 

 

ad 15. Kupní smlouva č. 12/2011/KT – část pozemku p.č. 3625/1 v k.ú. Šlapanice u Brna 

MSH – předmětem kupní smlouvy je prodej části pozemku z vlastnictví města do vlastnictví pana 

Ladislava Nováka. Jedná se o předzahrádku na ulici Nad Zámkem.  

Pan Karásek – jakým způsobem byla stanovena cena? 

MSH – nechali jsme zpracovat znalecký posudek, ale vlastníci s ní nesouhlasili; cena vychází ze 

základní ceny a je násobena koeficienty; následně došlo k dohodě (kompromisu), neboť původně 

požadovali cenu 120,- Kč/m², za kterou jsme dříve prodávali. 

Ing. Pernica – geometrický plán nechalo vypracovat město?  

Ing. Seidlová – ano. 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje Kupní smlouvu č. 12/2011/KT na prodej části pozemku p.č. KN 3625/1, k.ú. 

Šlapanice u Brna, oddělené geometrickým plánem číslo 2417-15/2010 jako nová parcela č. KN 

3625/9 o výměře 36 m² v k.ú. Šlapanice u Brna, z vlastnictví města Šlapanice do vlastnictví 

Ladislava Nováka, bytem Šlapanice. Cena ve výši 611,- Kč/m² byla stanovena dohodou 

smluvních stran.  

Hlasování: 18 PRO – 0 PROTI – 0 SE ZDRŽEL 
Návrh byl přijat. 

 

 

ad 16. Kupní smlouva č. 13/2011/KT 

MSH – předmětem kupní smlouvy je prodej části pozemku, který je potřebný k realizaci cyklostezky 

Šlapanice – Bedřichovice, z vlastnictví Zuzany Kratochvilové do vlastnictví města. 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje Kupní smlouvu č. 13/2011/KT na prodej části pozemku p.č. KN 3442, k.ú. 

Šlapanice u Brna, oddělené geometrickým plánem číslo 2398-6/2010 jako nová parcela č. KN 

3442/2 o výměře 6 m², potřebná k realizaci cyklostezky Šlapanice – Bedřichovice z vlastnictví 

Zuzany Kratochvilové, bytem Brno, do vlastnictví města Šlapanice. Cena ve výši 200,- Kč/m² 

byla stanovena dohodou smluvních stran.  

Hlasování: 18PRO – 0 PROTI – 0 SE ZDRŽEL 
Návrh byl přijat. 
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Poznámka: V 16.43 hodin se omluvil na 15 minut Mgr. Lubomír Konečný. Přítomno 17 zastupitelů.  

 

 

ad 17. Kupní smlouva č. 14/2011/KT – část pozemku p.č. 316/1 v k.ú. Šlapanice u Brna 

MSH- jedná se o prodej části pozemku na ulici Hřbitovní o výměře 14 m²  z vlastnictví města do 

vlastnictví manželů Francálkových.  

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje Kupní smlouvu č. 14/2011/KT na prodej části pozemku p.č. KN 316/1, k.ú. 

Šlapanice u Brna, oddělené geometrickým plánem číslo 2303-10/2009 jako nová parcela č. KN 

316/11 o výměře 14 m² v k.ú. Šlapanice u Brna, z vlastnictví města Šlapanice do vlastnictví 

manželů Jiřího a Renaty Francálkových, oba bytem Šlapanice. Cena ve výši 1090,- Kč/m² byla 

stanovena dohodou smluvních stran. 

Hlasování: 17 PRO – 0 PROTI – 0 SE ZDRŽEL 
Návrh byl přijat. 

 

 

ad 18. Schválení zadání ÚP Šlapanice 

ST – územní plán sídelního útvaru města Šlapanice byl schválen městským zastupitelstvem dne  

17. 12. 1997, jeho závazná část byla vydána obecně závaznou vyhláškou č.  17/1998 na 76. zasedání 

RM dne 8. 1. 1998 s předpokládaným horizontem návrhového období cca 15 let. V období od 

schválení územního plánu do rozhodnutí zastupitelstva o pořízení nového územního plánu byly 

pořízeny a schváleny změny č. 1, 2, 3, 4, 5 a 8. Územní plán v současné podobě již nepostačuje 

k řízení územního rozvoje města, a proto zastupitelstvo města na svém 19. zasedání rozhodlo o 

pořízení nového územního plánu.  

Pořizování územního plánu trvá několik roků a jeho pořízení je úkolem tohoto volebního období. 

Dalším důvodem pořízení jsou dotace, ovšem jednou z podmínek pro získání dotace je mít schválení 

zadání územního plánu.   

Ing. Meitnerová – návrh zadání územního plánu byl oznámen veřejnou vyhláškou, nahlížení bylo 

možné  od 13. července do 12. srpna. V té době bylo možné podávat podněty a připomínky. Následně 

byla zpracována zpráva o projednání zadání; konečný text zastupitelé obdrželi.   

Ing. Pernica- nemělo být přizváno celé zastupitelstvo města k návrhu zadání? 

ST – jedná se o vstupní materiál, který je velmi široce pojatý tak, aby nám umožňoval v dalších 

stupních se tím podrobně a široce zabývat. Příští stupeň  - koncept územního plánu - bude projednáván 

za účasti všech zastupitelů; zadání bylo v komisích města projednáno na společné schůzce (stavební, 

dopravní a ŽP). 

Mgr. Trněná – projednávání návrhu zadání mělo být též za účasti občanů a navíc termín prázdnin je 

nevhodný z důvodu dovolených. Žádali jsme o prodloužení lhůty. 

ST – nic nezákonného se nestalo a nikdo nebyl zkrácen na svých právech – bylo konstatováno 

kontrolním orgánem MV ČR.  

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje zadání ÚP Šlapanice včetně zprávy o projednání. 

Hlasování: 13 PRO – 0 PROTI – 4 SE ZDRŽELI 
Návrh byl přijat. 

 

ST – než přistoupíme k jednacímu bodu 19., musím zastupitelstvo informovat o vzniklé situaci o 

prázdninách. Dne 23. 8. 2011 v době mé dovolené vydal deník Rovnost článek „Město mění data na 

úřední desce, zlobí se ve Šlapanicích“.  

Ing. Pernica – je názoru, že tato informace patří do bloku „Informace ST, MS, TAJ“.  

ST – navrhuje zařazení nového bodu jednání „Informace ST o existenci článku v brněnském deníku 

Rovnost – Město mění data na úřední desce, zlobí se ve Šlapanicích“. 

Ing. Pernica – dotázal se, zda tuto informaci obdržel ST v průběhu jednání, neboť na začátku jednání 

tento bod nebyl zařazen. 

ST – považuje za nejvhodnější projednávat tento navržený bod bezprostředně před jednacím bodem č. 

19. 
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Ing. Mrkvica – žádá o prověření v jednacím řádu ZM, zda je možno v průběhu jednání měnit 

program. 

Následně bylo vysvětleno, že pokud si zastupitelé odhlasují vložení dalšího jednacího bodu, vše je 

v pořádku. 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje vložení jednacího bodu 18.a) „Informace ST o existenci článku v brněnském 

deníku Rovnost – Město mění data na úřední desce, zlobí se ve Šlapanicích“ do programu 

jednání. 

Hlasování: 11 PRO – 6 PROTI – 0 SE ZDRŽEL 
Návrh byl přijat. 

 

 

ad 18.a) Informace ST o existenci článku v brněnském deníku Rovnost – Město mění data na 

úřední desce, zlobí se ve Šlapanicích 
ST – (navazuje na předcházející vystoupení) po návratu ze své dovolené si nechal předložit článek a 

seznámil se se všemi dostupnými podklady k tomuto článku; následně vše bylo projednáno na 23. 

jednání RM a byla vydána tisková zpráva a prohlášení k veřejnosti. RM nesouhlasila s uvedeným 

článkem a považuje jej za nekorektní. Starosta požádal brněnský deník o setkání a vysvětlení. Došlo 

k setkání s paní šéfredaktorkou (redaktor se omluvil z důvodu nemoci) a slíbila nápravu. Do dnešního 

dne však jsme neobdrželi zprávu o nápravě. Též proběhla tisková konference a novináři byli 

seznámeni se situací. Mgr. Trněné byl zaslán dopis se sdělením, že zmíněný článek jejím přičiněním 

obsahuje nepravdy a polopravdy a poškozuje dobré jméno města. RM ji žádá o doložení tvrzení či 

veřejnou omluvu.  

Mgr. Trněná – trvá na svém tvrzení a doplnila, že by bylo velmi korektní, pokud dojde k nějakému 

omylu či pochybení na elektronické desce, aby to tam bylo vysvětleno. Dále vysvětlila svůj postup, 

proč se vyjadřuje v jiných sdělovacích prostředcích. Opozice nemá příležitost se vyjadřovat v místních 

médiích, proto se obrátila na jiný sdělovací prostředek. K dalšímu (pozn.: doložení tvrzení či veřejné 

omluvě) se nebude vyjadřovat, poradí se s právníky.  

ST – znovu vyzval Mgr. Trněnou, zda uvedla, že šlapanická radnice „účelově a nezákonně manipuluje 

s daty“. Doplnil, že výměnou pracovnic došlo ke krátkodobému duplicitnímu vyvěšení. Dále citoval 

text sdělení odboru územního plánování a stavebního řádu Krajského úřadu Jihomoravského kraje ve 

věci sdělení o provedení státního dozoru ve věcech územního plánování se závěrem:  „Krajský úřad 

považuje na základě prošetření podnět za neopodstatněný a odkládá jej.“ 

Mgr. Trněná – doporučila obrátit se na vydavatele článku s dotazem, zda uvedla výše zmíněnou 

formulaci a dále sdělila, že zatím sdělení krajského úřadu neobdržela. Na dotaz pana Zycháčka, proč 

se neobrátila na zodpovědného pracovníka k vysvětlení, odpověděla, že jako zastupitelka má právo se 

obracet na jiné instituce při výkonu své funkce. 

 

Poznámka:  v 17.01 hodin se vrátil Mgr. Konečný. Opět přítomno 18 zastupitelů. 

  V 17.12 hodin přišel Ing. Jan Střechovský; přítomno 19 zastupitelů.  

Pan Zycháček – navrhuje hlasovat o odvolání Mgr. Trněné z kontrolního výboru.  

ST navrhuje zařazení bodu 18.b) Odvolání Mgr. Trněné z funkce člena kontrolního výboru ZM 

Šlapanice: 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje vložení jednacího bodu 18b) „Odvolání člena kontrolního výboru“ do programu 

jednání.  

Hlasování: 12 PRO – 7 PROTI – 0 SE ZDRŽEL 
Návrh byl přijat. 

 

 

ad 18b) Odvolání Mgr. Michaely Trněné z funkce člena kontrolního výboru Zastupitelstva 

města Šlapanice  

ST- v souvislosti s předcházejícím bodem přečetl návrh na usnesení k odvolání Mgr. Trněné z funkce 

člena kontrolního výboru. 

Návrh usnesení: 
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ZM odvolává z  funkce členku kontrolního výboru paní Mgr. Michaelu Trněnou. 

Hlasování: 12 PRO – 7 PROTI – 0 SE ZDRŽEL 
Návrh byl přijat. 

 

Ing. Pernica – dotázal se, zda nemá mít kontrolní výbor určitý počet členů? ST odvětil, že bude 

řešeno příště.  

 

 

ad 19. Informování zastupitelů o přípravě nového ÚP Šlapanic a Bedřichovic 

Předkladatelé: občanské sdružení Čisté Šlapanice. 

ZM rozhodlo na 19. ZM dne  9.9.2009 o pořízení nového územního plánu. Nové zastupitelstvo není o 

postupu prací na přípravě nového ÚP dostatečně informováno. Dle názoru členů občanského sdružení 

Čisté Šlapanice se zastupitelé o návrhu zadání nového ÚP dozvídají z úřední desky. Tento postup není 

žádoucí. Je nutné, aby zastupitel byl o záležitostech obce včas a dostatečně informován. Cílem návrhu 

je, aby se zastupitelé a jejich prostřednictvím např. i občané mohli do přípravy ÚP řádně a včas 

zapojit. 

Návrh usnesení: 

ZM pověřuje starostu, aby v pravidelných intervalech a dostatečném časovém předstihu 

informoval zastupitele o přípravě nového ÚP obce.  

 

ST – specifikace termínů není konkrétní a odmítá být nositelem úkolu.  

Ing. Řezníčková – existuje plán dalších kroků?  

Ing. Meitnerová – bude postupováno podle stavebního zákona; v příštích měsících budou 

shromažďovány požadavky na uspořádání funkčních ploch.  

 

Pozn.: následovala diskuse o způsobu bezprostředního informování zastupitelů ve věci pořizování 

změn územního plánu v době jeho uveřejňování na úřední desce. JUDr. Ondruš, externí právník, 

vysvětlil, že v tomto případě by došlo ke zvýhodňování jisté skupiny, neboť se jedná o přenesenou 

působnost. Bylo by to porušení zásady rovnosti před zákonem a mohlo by to zpochybnit případné 

podání u soudu nebo platnost územního plánu. Nejvyšší správní soud řekl, že pokud zákon vysloveně 

nestanoví povinnost, je věcí každého občana sledovat webové stránky sám.  

 

Mgr. Trněná – zformulovala nový návrh usnesení: 

ZM pověřuje starostu, aby při zasedání ZM informoval o postupu prací na přípravě nového 

územního plánu obce do doby přijetí územního plánu.  

Hlasování: 7 PRO – 0 PROTI – 12 SE ZDRŽELO 
Návrh nebyl přijat. 

 

 

ad 20. Online přenos veřejného zasedání ZM – změna jednacího řádu 

Navrhovatelé – zastupitelé občanského sdružení Čisté Šlapanice. Důvodem návrhu je skutečnost, že 

došlo ke zrušení záznamů ze zasedání ZM, vysílaných dříve na Infokanále. Online přenosy umožní 

informovat občany, kteří se např. nemohou zúčastnit zasedání. 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje doplnění Jednacího řádu zastupitelstva čl. 6, bod 3 o následující znění:  

Zasedání městského zastupitelstva budou vysílána online na infokanálu Šlapanice. Účastníci 

veřejného zasedání zastupitelstva budou na tuto skutečnost upozorněni před zahájením 

zasedání.  

ST  
– upozornil na nedořešenou technickou a finanční stránku online přenosů 

– očekává návrh řešení především po finanční stránce. 

Mgr. Trněná – výši nákladů občanské sdružení nezná. 

TAJ – přímé přenosy z konání ZM v zasedací místnosti MěÚ Šlapanice stály cca 30 tis. Kč. 
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Ing. Kouřil zpochybňuje sledovanost, naopak Ing. Střechovský potvrdil vysokou sledovanost 

v minulých letech (2002 – 2003). Pan Kopeček argumentoval, že město Rosice bez problémů vysílá 

online přenosy ze zasedání.  

Ing. Řezníčková souhlasí se záznamem zasedání, které bude přínosem v informovanosti občanů. 

Mgr. Hanáková upozornila na současný jednací řád, kde v článku 6, odst. 3 je uvedeno: „ zasedání 

ZM mohou být snímána televizí pro potřeby televizního kanálu“ a dále upozornila na snímání 

fyzických osob kamerou. Ty musí s tím souhlasit. 

 

 

Poznámka:  v 18.20 hodin vyhlásil starosta na 10 minut přestávku. 

  V 18.30 hodin pokračuje 6. zasedání zastupitelstva města. 

 

Mgr. Trněná:  
Návrh usnesení: 

ZM vyjadřuje svůj zájem informovat občany prostřednictvím záznamu zasedání zastupitelstva 

města a pověřuje starostu, aby do příštího zasedání zastupitelstva specifikoval podmínky, za 

jakých lze zasedání natáčet a následně vysílat na Infokanále. 

 

ST – považuje tento návrh za unáhlený, byť dobře míněný, bez technických, finančních a zákonných 

specifikací.  

Ing. Pernica doplnil, že předpokládají předání tohoto úkolu příslušnému odboru (právnímu).  

Ing. Střechovský shrnul diskusi následovně: 

- deklarujme, že máme zájem informovat občany 

- do příště budou připraveny podklady. 

Ing. Kouřil - doporučuje, aby předkladatelé konkretizovali svůj návrh (zdroj peněz, technické 

zabezpečení, apod.).   

 

Návrh usnesení: 

ZM vyjadřuje svůj zájem informovat občany prostřednictvím záznamu zasedání zastupitelstva 

města a ukládá předkladatelům, aby dopracovali svůj návrh po stránce technické, finanční a 

zákonné.   

Hlasování: 19 PRO – 0 PROTI – 0 SE ZDRŽEL 
Návrh byl přijat. 

 

 

ad 20a) Projekt regenerace panelového sídliště (RPS) – Šlapanice „nové sídliště“ Brněnská – II. 

etapa 

ST – podkladové materiály obdrželi zastupitelé dodatečně. Na 2. zasedání ZM dne 2. 2. 2011 byla 

schválena II. etapa v celkové předpokládané výši 3,5 mil. Kč s tím, že 70 % částky bude hrazeno ze 

státního rozpočtu a zbytek z rozpočtu města. Zastupitelstvo odsouhlasilo podíl města jako maximální, 

ovšem v zadávacím řízení na výběr zhotovitele byla vybrána nejvýhodnější nabídka – M-Silnice a.s., 

která je o 84 881 Kč vyšší. Proto je nutno odsouhlasit způsob dofinancování vlastními prostředky na 

novou výši 1 150 000,- Kč. 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje navýšení podílu finanční spoluúčasti města na akci „Projekt regenerace 

panelového sídliště (RPS) – Šlapanice „nové sídliště“ Brněnská – II. etapa“ na celkovou částku 

ve výši 1 150 000,- Kč. 

Hlasování: 14 PRO – 0 PROTI – 5 SE ZDRŽELO 
Návrh byl přijat.  

 

 

ad 21. Informace z výborů 

Kontrolní výbor 

Předseda Mgr. Charvát se omluvil z dnešního jednání zastupitelstva. Mgr. Trněná v souvislosti 

s odvoláním z funkce člena kontrolního výboru - viz bod 18.a) - se omluvila z nepodání zprávy. 



 9 

 

Finanční výbor 

Předseda Ing. Kouřil – o prázdninách finanční výbor nezasedal. 

 

Osadní výbor Bedřichovice 

Předseda pan Vavro – nemá žádné důležité informace. 

 

ad 22. Informace ST, MS, TAJ 

ST  

- shrnul informace ze semináře zastupitelů ze dne 7. 9. 2011, jehož tématem byl strategický plán 

města Šlapanice (jednalo se o diskusní seminář) 

o snahou semináře bylo najít konsenzus tzv. napříč politickým spektrem  

o účastníci se dohodli, že strategický plán je komplexní dokument, řešící všestranný 

rozvoj města a jeho problémy v časovém horizontu 10 let  

o strategický plán bude mít etapy (fáze) – analytickou (profil města), syntetickou 

(stanovení vlastní vize a cesta k vizi) a realizační, doplněnou základní tézí 

k financování 

o bude stanoven tým, který bude zpracovávat strategický plán 

- probíhá výstavba mateřské školy v Brněnských Polích (ukončení výstavby – 31. 12. 2011) a 

po tomto termínu budou následovat další práce (vyjádření KHS, hasičů a dalších orgánů a pak 

kolaudační souhlas)  

o financování MŠ (město bude financovat vlastní budovu, investor daruje všechny 

součásti a příslušenství, které k tomu náleží; jednáme s dalšími subjekty -  

TONDACH, BONAGRO) 

- žádosti o dotace - od začátku roku byly podány: 

o na revitalizaci turistické trasy Šlapanice – Ponětovice (zatím neúspěšná) 

o na regeneraci kulturního domu Bedřichovice (žádost byla neúspěšná) 

o revitalizace zeleně v intravilánu města - městský park, nábřeží Brněnská - Čechova, tři 

parčíky na ulici Čechova (zatím nerozhodnuto)  

o na podporu EVL Šlapanické slepence – mezi lokalitami Horka a Návrší (zatím 

nerozhodnuto) 

o Šlapanické slavnosti (přiděleno 50 000 Kč z rozpočtu JmK) 

o dětské hřiště (dotace z ČEZ a JmK – přiděleno 250 000 Kč + 10 000 Kč) 

o regenerace panelového sídliště (přiděleny 2 450 000 Kč z MMR ČR) 

o farmářské trhy (přiděleno 111 500 Kč z MŽP ČR) 

o připravuje se projektová žádost na II. etapu revitalizace ZŠ (celkové investiční 

náklady 70 mil. Kč z toho uznatelné náklady cca 40 mil. Kč) 

- financování města  

o za období leden až srpen 2011 rozdíl daňových příjmů oproti loňskému roku činí  

+ 300 000,- Kč  

o odhad daňových příjmů v příštím roce - maximálně ve stejné výši jako letos 

o pracuje se na tvorbě městského rozpočtu na příští rok (v současné době probíhá 

celonárodní diskuse o rozpočtovém určení daní) 

o v příštím roce bude potřeba více se věnovat údržbě kmenového majetku města 

(budovy, autopark apod.) 

o nutno hledat cesty ke zvýšení příjmů města – bude zahájena diskuse o zvýšení daně 

z nemovitostí (100% příjem města). ST připraví základní materiál a svolá 

zastupitelský seminář 

MSH 
- pokračují práce na novém sběrném středisku na ulici Zemědělská (územní rozhodnutí) 

- minulý týden proběhl dílčí přezkum hospodaření s pozitivním výsledkem 

- pozval na koncert v kostele dne 28. 9. 2011v 18 hodin. 

MSN 
- dne 19. 9. 2011 proběhl kontrolní den ICEC 

- ohrožena II. etapa; osud velké ekologické zakázky je značně nejistý  
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- pro řešení dopravního propojení Šlapanic s Brnem chybí 60 mil. Kč (problém – majetkové 

vypořádání) 

- jednotka Sboru dobrovolných hasičů získává dotace na výzbroj a výstroj 

- optimalizace sítě středních škol bude projednána na Zastupitelstvu Jihomoravského kraje dne 

22. 9. 2011 (v současné době Gymnázium Šlapanice je mimo výběr) 

TAJ 
- informoval o výzvě občanům: podle § 32 správního řádu má správní úřad ustavit účastníkovi 

řízení opatrovníka vždy, pokud tento nemá zákonného zástupce nebo opatrovníka podle jiného 

zákona (zákon stanoví 6 situací, kdy je potřeba ustanovit opatrovníka); opatrovníkem nemůže 

být ustanoven pracovník správního úřadu, který řízení vede a osoba, jejíž zájmy jsou 

v rozporu se zájmy opatrovaného; tato činnost je dočasná a zaniká při skončení správního 

řízení; bližší informace podá Mgr. Jarmila Licková, vedoucí OVV 

- informoval o vyhodnocení jihomoravského kola soutěže „Město pro byznys“, kterou 

organizuje časopis EKONOM (v kategorii „elektronická komunikace“ byl náš úřad 

vyhodnocen jako nejlepší). 

 

 

ad 23. Diskuse členů ZM 

Ing. Střechovský 

- v souvislosti s přípravou rozpočtu na příští rok vyzval zastupitele a vedení města k hledání 

finančních zdrojů a k omezení „škrtání“ výdajů 

Ing. Pernica 
- doporučuje elektronické aukce 

- požádal pana Vavra o poskytnutí tabulky pozemků v zóně cyklostezky za účelem dalšího 

řešení 

- dotázal se, zda na geometrickém plánu, vyhotoveném firmou OHL ŽS, figuruje jméno 

rodinného příslušníka vedoucí odboru investic a správy majetku či se jedná o jinou osobu 

ST 
- písemně odpovíme na dotaz, týkající se geometrického plánu 

Pan Vavro 
- připraví tabulku 

Ing. Mrkvica 
- doporučuje při uzavírání kupních smluv na pozemky, které jsou ve vlastnictví města a občan, 

starající se o tento pozemek, žádá o odkoupení (např. předzahrádky), aby  město prodalo tento 

pozemek s tzv. věcným břemenem 

- upozornil na nedávno vysázené a oschlé stromky při komunikaci na ulici Brněnská mezi 

Šlapanicemi a Slatinou; stromky byly vysázeny firmou SÚS 

- dotázal se, zda proběhla fakturace za domovní odpad nově přistěhovaným občanům 

- upozornil na uvolněná 2 místa v komisi pro tisk a informace a doposud nebyli stanoveni 

náhradníci (jedná se o paní Mgr. Ivanu Horákovou a Hanu Buchtovou) 

MSH 
- pokud jde o prodej předzahrádek, není zájem města o prodej z důvodů položených sítí 

- stromky na ulici Brněnská se řeší; SÚS byla vyzvána a ve spolupráci se Satesem se řeší údržba 

dalších stromků 

- delegování dalších členů KTI se bude řešit na úrovni RM 

Ing. Seidlová 
- probíhá vymáhání pohledávek za domovní odpad 

MSN 

- doplnil informaci k záležitosti ICEC – vyžaduje velkou pozornost města; současný stav 

spočívá v monitorování 

Ing. Střechovský 
- město by mělo být suverénní ve vztahu k ICEC 

- nesouhlasí, aby město na své náklady spravovalo majetek, který mu nepatří 

Pan Zycháček 
- je názoru, že daň z nemovitostí není vysoká a je tu rezerva 
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- vyzývá Mgr. Trněnou, aby se omluvila.  

 

Poznámka: ve 20.03 hodin odchází Ing. Alena Řezníčková, přítomno 18 zastupitelů. 

 

ST navrhuje ukončení zasedání ve 20.30 hodin.  

Mgr. Trněná dává protinávrh: 

Protinávrh usnesení: 

ZM schvaluje ukončení 6. zasedání zastupitelstva města po vyčerpání programu jednání. 

Hlasování: 6 PRO – 1 PROTI – 11 SE ZDRŽELO 
Protinávrh nebyl přijat.  

 

ST:  

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje ukončení 6. zasedání zastupitelstva města ve 20:30 hodin. 

Hlasování: 12 PRO – 6 PROTI – 0 SE ZDRŽEL 
Návrh byl přijat.  

 

Pan Charvát Libor 
- jak bude ošetřena údržba hřbitova v zimním období 

MSN 
- za současných podmínek nelze provést kompletní údržbu hřbitova; uvažuje se o Satesu 

Mgr. Trněná 
- nemá se za co omlouvat (viz výzva pana Zycháčka výše) 

- na ŘSD neevidují žádnou žádost města o vybudování protihlukové stěny 

ST 
- v ŘSD došlo k personálním změnám, proto se řešení pozdrželo 

- žádost odešla na ŘSD v červenci 2011 

Pan Kopeček  
- upozornil, že dříve kontrolovala městská policie  zákaz vjezdu nákladních vozidel na ulici 

Hřbitovní 

- požádal o výměnu poklopů na ulici Brněnská 

- na ulici Nádražní si těžko vyhýbají vozidla v místech, kde na vozovce parkují jiná vozidla 

MSH 
- město jedná se SÚS o výměně poklopů, ale jedná se o větší finanční náklady. 

 

 

 

ad 24. Diskuse občanů 

Pan Zmeškal 
- upozornil, že již podruhé v tomto roce je zkrácena diskuse občanů 

ST 
- zastupitelé musí urychlit procesy v jednací části 

Paní Umlášková 

- dotázala se, zda město se přihlásilo do soutěže “Zelené úřadování“ 

- požádala o údržbu pomníčku u hřbitovní zdi 

- proč občané, udržující městské pozemky, platí nájem 

- na ulici Hřbitovní a Bedřichovická již půl roku žádáme o zprovoznění městského rozhlasu 

rozhlas; není tam slyšet hlášení 

ST 
- o soutěži „Zelené úřadování“ jsme nevěděli 

- pomníček u hřbitovní zdi prověříme 

- k dotazu o placení nájmu za městský pozemek vám zašlu dopis, kterým jsem odpovídal na 

petici občanů 

Ing. Beránek 
- doplnil, že MěÚ se zúčastnil, ale město se nezúčastnilo této soutěže 
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MSH 

- nechali jsme si udělat analýzu stavu městského rozhlasu; bohužel v letošním roce již nejsou 

finanční prostředky na opravy 

Paní Staňková 

- mateřská škola v Brněnských Polích bude samostatným subjektem? 

- kdy bude otevřena? 

ST 
- mateřská škola bude začleněna do MŠ Zahrádka 

- v průběhu podzimu budeme podnikat kroky na JmK o co nejrychlejší vyřízení 

- pokud se bude otevírat v průběhu školního roku, budou osloveni nejdříve rodiče dětí, které 

neuspěly v tomto školním roce 

Pan Zmeškal 
- nová MŠ bude pro 50 dětí? 

ST 
- ano 

MSH 
- sledujeme počet narozených dětí a počet 50 míst je dostatečný. 

 

 

ad 25. Závěr 
ST pozval přítomné zastupitele a občany na koncert dne 28. 9. 2011 a farmářské trhy dne 22.10.2011 a 

ve 20:33 hodin ukončil 6. jednání  zastupitelstva města.   

 

 

Zapsala: Štěpánka Benadová 

 

 

 

 

 

 

Jana Jachymiáková           Jan Zycháček 

 ověřovatel zápisu          ověřovatel zápisu  

 

 

 

 

 

 

 

 

 Ing. arch. Jaroslav Klaška 

   starosta města Šlapanice 


